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Forum: Seniorrådet 
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Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen (afbud), Helge Larsen, Arne Rask,  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 

 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Dagsordenen blev godkendt med den beslutning, at budget  
2025-2026 drøftes under det lukkede punkt. 
 

 
3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Inge har holdt møde med Lars Carstensen i sin egenskab for for-

mand for Lillevangs bestyrelse. 

 

4. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager 
Helle fortalte, at budgetprocessen er gået i gang, og at Center-
MED er blevet orienteret. Besparelserne har været kendt i et 
stykke tid. De er blevet til i dialog med lederne. Det er ikke nemt 
og svært for medarbejderne at navigere i. Fx har vi fra omstillings-
puljen fået midler til rehabiliteringsterapeuter, samtidig med at der 
skal spares på terapeuter på plejehjemmene. Beboerne er så dår-
lige, at de ikke har et rehabiliteringspotentiale. Genoptræning efter 
udskrivelse varetages af terapeuter fra Genoptræningscenteret. 
Fra rådet blev det nævnt, at terapeuterne på plejehjemmene også 
har en funktion med forebyggelse af kontrakturer, og deraf frem-
kaldte smerter, og anden forebyggelse. Denne funktion er der nu 
ingen, der varetager. 
 
Lederen af Magnoliahaven har sagt op. Der konstitueres en ny  
leder. 
 
Forvaltningen er i gang med at forberede udbud af madproduktio-
nen fra Lillevangs Køkken- Det er en kæmpe opgave, alt skal be-
skrives. På udvalgets septembermøde forelægges kriterierne for 
udbudsmaterialet. Solveig opfordrede til, at materialet gås 
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igennem én gang til, når det er færdigt, så der ikke er nogle ydel-
ser, der glemmes. 
 
Der er indført stop for brug af vikarer. Det er lykkedes nogle ste-
der. 
 
Der har været noget uro på demensområdet. I forbindelse med be-
sparelsen i handleplanen for budgetoverholdelse, valgte man at 
vente med at besætte vakante stillinger til 2025. Demenskonsulen-
ten har sagt op, og den stilling skal besættes snarest. Midler fra 
ældrereformen skal bl.a. bruges til at ansætte demensvejledere på 
alle plejehjem. Kom Ud erstattes med gå-grupper, som kan det 
samme. 
 
Et medlem nævnte, at der skal fokus på mændene med demens. 
Det bør være aktiviteter rettet specifikt mod dem. De kan bl.a. godt 
lide fysiske aktiviteter. 
 
Rådet hæfter sig ved, at løsningen i mange af besparelsesforsla-
gene er flere frivillige. Hvor skal de komme fra? 
Rådet er skeptisk overfor om det kan lade sig gøre.  
Der er behov for specialviden og specielle kompetencer i arbejdet 
også det frivillige. Det er allerede nu vanskeligt af finde frivillige til 
demensområdet, og 90% af plejehjemsbeboerne har på en eller 
anden måde kognitive problemer. 
 
Helle Winther oplyste, at man planlægger at lave en masterplan 
for ældre- og sundhedsområdet, som Seniorrådet vil blive inddra-
get i. En af indsatserne vil være fastholdelse og rekruttering. 
 
Foranlediget af Marianne opfordres der til, at den tidligere arbejds-
gruppe om forebyggelse med deltagelse af forvaltning og Senior-
rådet genoplives. Helle Winther sagde, at det giver god mening, og 
at det vil forvaltningen se på. 
 

 
5. Drøftelse af dagsorden til dialogmødet den 4. september med 

udvalget for Ældre og Sundhed 

Emner blev drøftet.  

Budget 2025-2026 - konsekvenserne af besparelserne 

Digitalisering i hjemmeplejen, status på faste teams i hjemmeple-

jen 

Forholdene på Lillevang 

Nedsættelse af arbejdsgruppe om forebyggelige indlæggelser. 
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6. Høringssvar 
Seniorrådet afgiver ikke høringssvar. 

 
 

7. Seniorrådets økonomi  
v/Birte    
 
Økonomien ser fornuftig ud. Der er mulighed for fx at holde et bor-
germøde. 
 
 

8. Borgerrådgiver Vibeke Krohn deltager og orienterer om sit 
virke      

Vibeke gennemgik sit virke som borgerrådgiver for perioden fe-
bruar 2023 til ultimo januar 2024. 

 Der er registreret 172 hovedsager og 34 følgersager.   
 Der er samlet set i alt registreret 206 antal sager i perioden. 
 For en uddybning af sagstyper og Vibekes anbefalinger henvises 

til vedlagte power point præsentation. 
Seniorrådet bakker om borgerrådgiverens arbejde og funktion. 
 
 

9. Kommende punkter  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen. 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

• Primær forebyggelse 

• Plejehjemssituationen 
 
 

10. Synlighed 

Ingen bemærkninger. 

 

11. Lukket punkt 
Budget 2025-2026 
 
Det besluttedes at fremsende et åbent brev til byrådet. Dette er  
Sendt. 

  
 

12. Eventuelt 

Der er aftalt følgende datoer til temamøder med forvaltningen: 

26/9 Uddannelse  

30/10 Plejehjemskapacitet m.m. 

26/11 Forebyggelse og sund aldring. 


